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ŘSD má 4 nabídky na dostavbu D3
Celkem čtyři nabídky dostalo
Ředitelství silnic a dálnic na
stavbu části dálnice D3 Kaplice
nádraží – Nažidla. Cenově nej−
výhodnější nabídku za více než
pět miliard korun podalo sdru−
žení firem. Jde o 69,5 procenta
ceny, kterou silničáři před −
pokládali.

Jde o novostavbu čtyřpruhové
dálnice, úsek dlouhý 12 kilometrů
z Kaplice k Nažidlům na Česko −
krumlovsku. Začít stavět ho chtěli
silničáři v letošním čtvr tém čtvr t−
letí, uvedl již dříve Mátl. „Část me−
zi Kaplicí a Nažidly bude hotova
v roce 2026,“ uvedl ředitel ŘSD
Radek Mátl s tím, že o rok dříve
by mohlo ŘSD dokončit úsek
od Nažidel k hranicím s Ra kous −
kem, který chce začít stavět kon−
cem letošního roku. Část D3 od
Nažidel k hranicím bude dlouhá
asi 3,5 kilometru.

„Je to de facto rozšíření stáva −
jícího dvoupruhu na čtyřpruh
a stavba jedné mimoúrovňové kři−
žovatky Dolní Dvořiště. Myslím si,
že se nám podaří na konci roku
2023 zahájit a v roce 2025 tam
budeme jezdit. Úsek zahrne i pět
mostů,“ dodal Mátl.

Jde o poslední úsek jihočeské
části D3, která tak povede až
ke státní hranici s Rakouskem.
Jde o novostavbu dálnice, která 
zčásti povede v trase silnice I/3.

Začne mezi obcemi Suchdol
a Trojany u Dolního Dvořiště
a skončí asi 400 metrů od státní
hranice.

ŘSD pracuje i na jiných úsecích
D3 ve směru z Českých Budějovic
k hranici s Rakouskem. Loni
v únoru začalo stavět část mezi
Třebonínem a Kaplicí a úsek dlou−
hý 8,6 kilometru chce zprovoznit

koncem roku 2024. Stavba na −
vazuje na budovaný dálniční 
obchvat Českých Budějovic, který
bude mít dvě části: úsek Hodějo −
vice – Třebonín dlouhý 12,5 kilo−

metru, na který byly původní ná−
klady sedm miliard korun, a 7,2 ki −
lometru dlouhý úsek Úsilné –
Staré Hodějovice za 5,28 miliardy.

Aktuálně je v provozu 70 kilo−
metrů D3, která má v budoucnu
spojit Prahu s Českými Budějo −
vicemi a rakouskými hranicemi.
Měřit by měla 170 kilometrů. 

(pru)

Zájem studentů převážně Jiho −
české univerzity o ubytování na
kolejích neklesá. Naopak je stá−
le vysoký. Poptávka po lůžkách
neklesá ani po mírném zdra −
žení. Univerzita eviduje převis
200 zájemců, pro něž už není
na kolejích místo.

„Ubytovací kapacita kolejí
Jihočeské univerzity v Českých
Budějovicích pro akademický
rok 2023 až 2024 je 1966 lů−
žek. Stoupá zájem především
o jednolůžkové pokoje,“ řekl
mluvčí univerzity Štěpán Kuděj.

Jihočeská univerzita nabízí
několik variant ubytování, po−
dle nichž se také odvíjí cena.
V případě 30 nocí v měsíci vy −
jde nejlevnější typ ubytování
studenty Jihočeské univerzity
na 3500 korun za měsíc, nej−
lepší typ ubytování pak na
6300 korun.

„V porovnání s minulým aka−
demickým rokem se cena mír−
ně zvýšila. Tehdy platili studen−
ti za nejlevnější pokoj 3300 ko−
run a nejdražší varianta stála
5100 korun,“ dodal Kuděj.

Při převisu poptávky je hlav−
ním kritériem vzdálenost trvalé−
ho bydliště zájemce. Studenti
z bližšího okolí Českých Budě jo −
vic pak často musí hledat ubyto−
vání v soukromých nájmech.

Jihočeská univerzita v Čes −
kých Budějovicích loni v květnu
otevřela zrekonstruovanou ko−
lej pro skoro čtyři stovky stu−
dentů. Náklady na obnovu té−
měř 30 let staré budovy činily
více než 114 milionů korun. 

(pru)

Zájem studentů 
o koleje neklesá,

naopak!
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Kdo by neznal jeho jméno i tvář?
Takový snad u nás nikdo není.
Zpěvák, ale i herec Václav Nec −
kář slaví letos 80. narozeniny.
Stále má plné koncerty a silnou
fanouškovskou základnu.

Ač měl namále, kdy ho v roce
2002 ho postihla mozková mrtvi−
ce, po které se musel znovu učit
mluvit a zpívat, dnes je zase na vý−
sluní. Jeho Půlnoční se stala hitem
posledních let. Právě se skupinou
Umakart natočil před dvanácti lety

velmi úspěšný filmový soundtrack
k filmu Alois Nebel s názvem
  „Půlnoční“. V roce 2014 obdržel
ocenění Senior Prix Nadace
Život umělce a v roce 2015 
obdržel z rukou prezidenta
České republiky Miloše Zemana
státní vyznamenání

„Snažím se žít pomaleji, uží−
vat si to. Fanoušci jsou skvělí
a doufám, že jim dodávám tolik
energie jako oni mně. Na jevišti
vždy ožívám,“ říká Neckář, kte−
rý před padesáti lety natočil
na jihočeské Blatné pohádku
Šíleně smutná princezna.

„Vzpomínám na to moc rád.
Na natáčení s panem Marva −
nem, Kemrem, Helenou (Von −
dráč kovou) i celým štábem.
Dneska ale už šíleně smutnou
princeznu nehledám“ podotkl
s humorem Neckář.

„Dneska hledám klid, pohodu,
dobrou energii při koncertech a set−
kání s lidmi. Své jubileum beru jako

etapu života a snad mi Pánbůh dá
ještě pár let,“ přeje si zpěvák.

Kromě toho, že je zpěvákem
slavných hitů, tak se jedná také
o velmi úspěšného filmového her−
ce, neboť film Ostře sledované vla−
ky získal ocenění Americké filmové
akademie Oscar a snímek Skři −
vánci na niti byl oceněn Zla tým
Medvě dem na filmovém festivalu
v Berlíně. „Vždycky, když jedu do
jižních Čech, vzpomenu si na Blat −
nou, na ta místa. Je to kus historie
a je vlastně smutné, že dnes jediní
žijící z té pohádky jsme z herců my
dva s Helenou,“ dodal Neckář.

Sám velké oslavy nechystá, ale
jeho bratr Jan Neckář, rodina a přá −
telé mu oslavu připravují. Kromě to−
ho velký koncert v pražské Lucer ně,
který je vyprodaný. Zde zavzpomíná
na desítky let své kariéry. (pru)

Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz

Místo drog policie
Poměrně kuriózní případ se stal
na Českokrumlovsku. Dvaceti −
letý mladík si ze zahraničí objed−
nal tvrdé drogy. Místo pošťáka
nebo zásilkové služby mu u dve−
ří jeho bytu zazvonili kriminalis−
té. Těm napomohli celníci, kteří
zásilku odhalili. Ti zkontaktovali
kriminální policii. Mladík si tak
místo objednaného zboží převzal
z rukou policistů usnesení o za−
hájení jeho trestního stíhání.
Kriminálka teď zjišťuje, kolikrát
a případně pro koho dalšího si
drogy objednal.

Soud kvůli odpadu
Až u Ústavního soudu skončí roz−
hodnutí obce Číměř na Jindři −
chohradecku. Zde totiž nově platí
jinou částku za svoz odpadu cha−
lupáři než majitelé rekreačních
nemovitostí. To se právě mno−
hým nelíbí a ministerstvo vnitra
to dokonce označilo za diskrimi−
naci. Zatímco místní platí 500 ko−
run za osobu ročně, chalupáři za−
platí 700 korun za objekt bez
ohledu na to, kolik lidí ho využívá.
Některým to vyhovuje, jiní pro−
testují. Nyní rozhodne až soud.

Další městský 
holubník

České Budějovice jsou prvním
městem v republice a nejspíš
i prvním ve střední Evropě, kte−
ré mají městský holubník. Ten
pomáhá regulovat přemnože−
nou populaci holubů. O stejném
nápadu nyní uvažuje další 
historické město na jihu Čech,
a sice Písek.

Holubník, který vznikl v podkro−
ví Žižkových kasáren kousek od
českobudějovického nádraží, po −
jme až 250 holubů. Důvo dem je
snižování počtu holubů výměnou
nakladených vajíček za umělá,
zame zení nežádoucímu hnízdění
a posedávání na památkách a bu−
dovách a kontrola nad zdravotním
stavem ptáků. O to samé se nyní
snaží v Písku. Nyní se vyhledává
lokalita, kde by městský holubník
mohl vzniknout.

Helena Vondráčková a Václav Neckář ve filmu „Šíleně smutná princezna“.

Jihočeský vodárenský svaz chce
zajistit dodávky vody i v době pří−
padného delšího výpadku elektric−
kého proudu. 

Na pěti čerpacích stanicích by tak
měly být naftové agregáty, které by
udržely chod soustavy v provozu.
Náklady na projekt jsou asi 71 milio−
nů korun a téměř 50 milionů na to
uvolní Jihočeský kraj.

„Považuji to za klíčový projekt.
Sice si říkáme, že se něco takového
nemůže stát, ale pak, když to nasta−

ne, tak na sebe jen všichni koukají.
Proto jsem rád, že projekt podpořili
svými hlasy všichni zastupitelé.
Chci mít zkrátka jistotu, že kdyby
k výpadku došlo, že ze všech jiho−
českých kohoutků, kde to je možné,
poteče voda dál,“ řekl hejtman
Martin Kuba.

Na čerpacích stanicích by kromě
agregátů byly i zásobárny nafty, kte−
rá přístroje pohání. Nápad na projekt
vzešel mimo jiné ze cvičení inte gro −
vaného záchranného systému. Při

plošném výpadku elektrické energie
by za současného stavu zásobování
pitnou vodou došlo po jednom až
třech dnech k zastavení nebo výraz−
nému omezení dodávky pitné vody
ve velké části Jihočeského kraje.

Podle něj by v takové situaci neby−
lo možné zajistit vodu dodávkami
z cisteren, protože by jich bylo denně
třeba distribuovat téměř šest stovek.

Jihočeská vodárenská soustava
měří přes 550 kilometrů. Vodu z ní
pije a používá na 400 000 Jiho −
čechů, téměř dvě třetiny obyvatel
kraje. (pru)

Chtějí zajistit dodávky vody

Václav Neckář
Šíleně smutnou princeznu už nehledám

Jan a Václav Neckářovi
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Stále chybí
strážníci

Českobudějovické městské po−
licii akutně chybí 16 strážníků.
Nové adepty láká město na
modernější vybavení i služební
byt. Kuriózní například je i to,
že ji jako jedinou v ČR nově ve−
de jeden z bývalých nejvyšších
důstojníků Policie ČR, který
chce změnit jak přístup strážní−
ků, tak i priority. Novým ředi −
telem Městské policie České
Budějovice je od května letoš−
ního roku Martin Hrinko, který
26 let sloužil u Policie ČR
a odešel sám. Chce, aby stráž−
nici se z botičkářů stali více
parťáky pro občany.

Písek zdraží
daň

Písek je nejspíš prvním městem
na jihu Čech, které už oznámilo
zvýšení daně z nemovitosti. Od
příštího roku by se tak cena pro
majitele bytů, ale i domů a po−
zemků dramaticky změnila. A to
o 40 procent. Nově by tak od
ledna obyvatelé platili za nemo−
vitost daň víc než 2,5krát vyšší.
Znamená to například, že za byt,
za nějž nyní majitel hradil daň
1000 Kč, zaplatí 2520 korun.
Radnice by tímto krokem mohla
získat do městské kasy okolo
60 milionů.

Orli je ohrožují
Vyděšení jsou mnozí obyvatelé
na Jindřichohradecku a bojí se
v posledních týdnech jak o své
malé psy, tak třeba o drůbež.
V okolí Stráže nad Nežárkou se
objevilo několik skupin orlů moř−
ských. Ti často nalétávají i na
soukromé zahrady. Přesto že je
dravec ohrožený druh zákonem
chráněný, mnozí volají po regu−
laci. Bojí se na zahradách ne−
chat psy menšího vzrůs tu nebo
i kočky. Orli se převážně sou−
středí na plochy s ry bami, ne−
mají ale problém nalétávat na
zahrady, kde je drůbež, pobíhají
psi malého vzrůstu nebo kočky.
Občané mají strach.

Vodohospodářská firma Čevak za−
čala používat systém, který dokáže
najít ve vodovodním potrubí poru−
chu dřív, než se projeví. Firma má
110 těchto snímačů. Nejdřív je na−
sadila ve Veselí nad Lužnicí na
Táborsku, kde za měsíc pomohly
odhalit sedm poruch.

„Systém funguje tak, že snímače
opakovaně měří šum uvnitř vodo −
vodní sítě. Záznam pak vyhodnocuje
software, který dokáže nejen posou−

dit, zda je v měřeném úseku porucha,
ale také poměrně přesně určit kde,“
řekl provozní ředitel firmy Peter Bolha.

Jen za měsíc provozu pomohla
čidla odhalit sedm poruch, které vo−
dohospodáři obratem opravili. Pro
porovnání, od ledna do června ve
městě zaznamenali jen pět poruch.

„Hlavním přínosem je, že přístroj
dokáže odhalit poruchu v okamžiku
jejího vzniku, to znamená dříve, než
se projeví například větším únikem

vody nebo poklesem tlaku v potrubí.
Umožňuje také najít poruchy, které
jsou obtížně vyhledatelné a neproje−
ví se například výtokem vody na po−
vrchu. Oprava je pak rychlejší, méně
nákladná a minimalizuje se i její do−
pad na spotřebitele,“ uvedl Bolha.

Díky rychlým opravám jsou také
menší úniky vody. Až firma skončí
s monitorováním vodovodní sítě ve
Veselí nad Lužnicí, čidla přesune do
Českého Krumlova a Písku. (pru)

Systém odhalí poruchu vody dřív, než se projeví

Jediný český pivovar vlastněný
městem skončil ve ztrátě. Pivovar
Strakonice 1649 skončil loni ve
ztrátě 1,5 milionu korun. Společ −
nosti vzrostly náklady, pivovar
musel také zvýšit mzdy. Strako −
nický pivovar, který se dříve jme−
noval Dudák, loni uvařil přibližně
55 500 hektolitrů piva.

„Je to meziročně zhruba o osm
procent více, informoval již dříve pi−
vovar. Oficiální výsledky za loňský
rok pivovar dosud ve Sbírce listin
nezveřejnil. Předloni jsme skončili
v zisku 1,3 milionu,“ uvedl ředitel
Dušan Krankus.

„Ztráta 1,5 milionu není číslo, nad
kterým bychom měli jásat. Na dru−
hou stranu vzhledem k ekonomické

a politické situaci, která v roce 2022
byla, považujeme tento výsledek za
poměrně přijatelný. Ta ztráta byla
způsobená i navýšením nákladů.
I nám se navýšily ceny energií, plati−
li jsme vyšší ceny, museli jsme na−
vyšovat mzdy. Tyto všechny faktory
způsobily ztrátu,“ řekl ředitel.

Prodejně byl rok 2022 úspěšnější
než roky 2020 a 2021. Po covidu
přišly jiné problémy, a to ve formě
vysoké inflace a vysokých cen za
energie.

Dodal, že loni provoz ukončily
pivo vary v Žatci a Pardubicích, což
byly podobně velké podniky jako
strakonický. Nyní se vedení maličko
obává případného zdražování, stej−
ně jako zvýšení daní od příštího 

roku. Drobní zákazníci, ale třeba
i menší prodejci, kteří pivo odebírají,
pak na menší poptávku reagují.

Počátky strakonického piva se
datují rokem 1308. Várečné právo
pak získali obyvatelé 8. prosince
1367 listinou Bavora IV. Pivovar
vznikl v roce 1649. V roce 2004
město koupilo pivovar od státu za
skoro 70 milionu korun. Radnice si
na koupi vzala úvěr, ročně splácí
přes tři miliony korun.

Pivovar vaří piva pod názvy
Dudák, Klostermann, Král Šumavy
a Otavský zlatý. V ČR se zaměřuje
dodávkami hlavně na Pootaví,
Šumavu, Prahu a Brno. Malou
část produkce vyváží do okolních
států. (pru)

Pivovar skončil ve ztrátě
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NA SLOVÍČKO S LÉČITELEM
Možná se Vám dostal do ruky letáček, na němž léčitel PhDr. Ladislav Kolářík, Mistr REIKI, informuje,
že pomáhá lidem u závažných, chronických i psychických onemocnění. V naléhavých případech i na dálku.
REIKI také vyučuje a zasvěcuje, poradny má v Praze i v Plzni. Odpověděl nám na pár otázek:

��Můžete čtenářům přiblížit, co je REIKI?
Je to japonské slovo. REI – vesmírné dávání života, KI – energie, tedy
vesmír ná životodárná energie. Učení REIKI pochází z Tibetu od buddhistic−
kých mnichů a je staré přes tři tisíce let. V roce 1822 duchovní Mikao Usui
objevil při meditaci klíč k léčbě. V roce 1980 bylo na celém světě 22 Mistrů
REIKI. První klinika REIKI byla otevřena v Tokiu, dnes jsou již v USA i jinde.
V současnosti je ve světě více než 1000 Mistrů REIKI, kteří ji mohou předávat
dál. REIKI energie působí na celý oganismus, jde vlastně o vyrovnání toků
energií přes sedm čaker. Čakra je kanál, kterým proudí energie do těla a z těla
ven. REIKI energie navodí v čakrách rovnováhu, a tím se organismus zbaví
nemocí, nebo se dá předcházet nemocem. REIKI energie rozpouští nádory,
záněty atd., rovněž harmonizuje psychiku a dává radost do života.

� Co děláte, když léčíte?
Když zájemce ke mně přijde, zeptám se na křestní jméno, automatickou kres−
bou určím, kde jsou největší problémy v klientově těle. Výsledek si ještě potvr−
dím automatickým písmem. Změřím na stupnici pomocí kyvadla, na kolik pro−
cent pracují jednotlivé tělesné orgány. Klient mi diagnózu potvrdí na základě
lékařských vyšetření. Zdůrazňuji, že medicína je prvotní, REIKI je podpůrný
prostředek k léčbě. Pak přiblížím ruce ke klientovu tělu v místech, která jsou
bolavá, nedotýkám se. REIKI energie je zvláštní tím, že se sama roz e běh ne do
postiženého místa, kde je zapotřebí. Jedinečná v tom, že ji lze posílat na dálku
a vložit do ní myšlenku jako kód, co se má uzdravit nebo zlepšit. 

� Odkud berete REIKI 
energii?

Každý, kdo je zasvěcen, může požá−
dat o energii a ona pak do něho proudí
temenní sedmou čakrou a vychází ru−
kama. Energie vlastně léčitelem proté−
ká a je předávána klientovi. Obvykle
stačí dvě tři návštěvy, ale mám také
klienty, kteří za mnou jezdí každé dva
týdny. Jedno sezení i  se stanovením
diagnózy trvá 40 – 60 minut.

� Léčíte pouze energií?
Také používám k léčení metodu vyso−
kých duchovních zákonů, která vy−
chází z dávné tradice a chápání na−
šich předků, kteří považovali vesmír,
přírodu a vše živé za jeden celek pů−
sobící v jednotě. Vše doplňuji bylinný−
mi přípravky. Tyto metody a REIKI
přednáším na mezinárodním festivalu
„Miluj svůj život“ v Praze. Bližší infor−
mace lze nalézt v časopise Ezotera.

Cestu k léčiteli si nachází celá řa−
da lidí, kteří si nevědí rady buď
sami se sebou, nebo se svým
okolím. Vnímají, že je něco špat−
ně, ale nedokážou určit, co je to
a v čem jejich vnitřní nespokoje−
nost spočívá. Jsou to však ne −
jenom bolesti duše, ale velice
často i bolesti těla. Jak si s tím
poradit? Na to se už ptáme léči −
tele PhDr. Ladislava Koláříka,
mistra REIKI.
� Jaké druhy nemocí se projevují
u lidí, kteří u Vás hledají pomoc?
� Jednoznačně je to ve skladbě
mých klientů. Když
jsem s  léčitelstvím
začínal, chodili ke
mně lidé ponejvíce
s  pohybovým ústro−
jím. Za posledních 8
až 10 let se pořadí
úplně změnilo. Nyní
jsou na prvním místě
poruchy psychiky,
poté následují nemo−
ci vnitřních orgánů
včetně rakoviny. Zde

zaznamenávám nárůst případů
a co je velice závažné, týká se to
i dětí. Ať je ale nemoc jakákoliv,
vždy na první místo dávám medi −
cínu a lékařskou vědu.
� Je vůbec možné  říci, co je 
příčinou této dosti neutěšené
situa ce?
� Jistě ne jediným, ale jedním
z  hlavních důvodů je stres. Lidé
nezvládají žít v této době. Zabývají
se totiž věcmi nepodstatnými pro
život. Neumějí rozlišit to obrovské
množství informací. Všimněme si
také, jaká je verbální agresivita

v současné společnosti. Přitom by
stačilo odložit vztek a zlobu. Je to
škodlivá, destrukční emoce.
Je také důležité potlačit závist
a zášť kolem nás. Při  pome −
nout si vše pěkné, co jsme ve
svém životě obdr želi. Ať už
jsou to dary duchovní, dušev−
ní, emocio nální či materiální.
A láska k  lidem, zvířátkům,
přírodě – to je to pravé léčivé.
� Zmínil jste se o darech. Máme
něco zvláštního konkrétně v  na−
šem kraji?
� Máme zde velký dar, velké bo −
hat ství. A to v  podobě receptur
věhlas né léčitelky paní Boženy
Kame nické. Díky svým schopnos−
tem bývala přizvána na konzultace

a velké vizity i do Fakultní
nemocnice v  Plzni. Jejími
čaji a dalšími produkty léči −
la po celá desetiletí. Nejen
v  dnešní době  tolik se vy−
skytující neplodnost, ale ce−
lou škálu dalších nemocí. Je
to odkaz velké síly a pomo−
ci. Ve své léčitelské praxi

v Praze a v Plzni čaje paní Boženy
Kame nické také hojně používám.

� Co byste chtěl popřát čtená−
řům Plzeňského rozhledu do dal−
šího období?
� Nejenom čtenářům Plzeňského
rozhledu, ale všem lidem přeji dů −
stoj ný život bez stresů a nemocí.

Mistr REIKI – tel: 722 092 647

Lidé se zabývají nepodstatnými věcmi pro život
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V Třeboni na Jindřichohradecku
plánují přístavbu domova seniorů
za 140 milionů korun. V novém
obje tu vznikne 35 lůžek. Na projektu
se bude finančně podílet i Jihočeský
kraj, který zařízení zřizuje.

„Důvod je prostý, v kraji je stále
málo lůžek v pobytových sociálních
službách a tento projekt se nabízel 
jako přijatelné řešení. Zvláště také
s tím, že nám město poskytlo poze−
mek, abychom tam přístavbu mohli
realizovat,“ uvedla náměstkyně hejt−
mana Lucie Kozlová. Třeboň pro vý−
stavbu uvolnila pozemek o výměře 
více než 1600 metrů čtverečních.

Kraj na projekt požádal o dotaci ve
výši 80 milionů korun z programu Ná −
rodního plánu obnovy. Získání gran tu
je podmínkou, aby se začalo stavět.

„Jsme přesvědčeni o tom, že pod−
mínky splňujeme a dotaci získáme,“
uvedla Kozlová.

Na jihu Čech je 3048 lůžek v do−
movech pro seniory. Jihočeský kraj
má z toho prostřednictvím svých
příspěv kových organizací v devíti
objek tech 1295 lůžek. V průměru če−
kají žadatelé na volné místo v domo−
vech pro seniory rok. 

„Poptávka po volných místech je
vysoká. Velmi vítáme, že je v tomto
ohledu výborná spolupráce s řadou
měst. Kromě Třeboně bych mohla
jmenovat třeba Český Krumlov nebo
Prachatice. Města s námi spolupra−
cují právě tím, že poskytnou pozemek
pro objekt,“ uvedla náměstkyně hejt−
mana. Například v Českém Krumlově
jedná kraj s městem o tom, že by
se začal stavět domov pro seniory
v areálu bývalých kasáren ve Vyšném.

V Jihočeském kraji žije přibližně
650 000 obyvatel. Věková kategorie
nad 65 let tvoří téměř 22 procent po−
pulace v regionu. (pru)

Přestaví dům pro seniory

Speciální angiografický přístroj
pro prostorové zobrazení cévní
struktury ve vysokém rozlišení 
pořídila českobudějovická nemoc−
nice. Tento typ přístroje za téměř
40 milionů korun získala nemoc −
nice jako první v Česku. Zařízení je
v rekonstruovaném pavilonu chi−
rurgických oborů.

Přístroj používaný třeba při léčbě
nádorů či mrtvic snižuje mimo jiné
dávky rentgenového záření oproti
starší generaci přístrojů až na
polovinu.

„Modernizací přístrojového vyba−
vení dochází ke zlepšení kvality pé−
če o pacienty a zároveň ke zvýšení
úrovně bezpečnosti práce při jejich
obsluze,“ uvedl generální ředitel 
nemocnice Michal Šnorek.

Díky pořízení speciálního zařízení
je mimo jiné možné například velmi
kvalitní 3D zobrazení jaterních cév.
Nemocnice může nyní zavést na−
příklad chemoembolizační léčbu
nádorů jater. Nový angio grafický
přístroj nám tak umožňuje zlepšit
péči o neurologické, onkologické
i další pacienty.

„Nový přístroj mimo jiné také
umožňuje značně zkrátit čas léčby
cévních mozkových příhod. Jde
o převratnou možnost v léčbě a včas−
né diagnostice, ale také v medicín−
ském posunu,“ dodal ředitel nemoc−
nice. Jižní Čechy jsou přitom vše −
obecně na špici v léčbě kardiovasku−
lárních obtíží, včetně cévní mozkové
příhody, také třeba díky Iktovému
centru nemocnice Písek. (pru)

Mají speciální přístroj

Píseckou galerii Sladovna v létě
navštívilo přes 20 000 lidí, což je
nejvíce od období pandemie koro−
naviru. Největším lákadlem byla
výstava díla ilustrátorky a autorky
dětských knih Daisy Mrázkové,
která by letos oslavila 100. na−
rozeniny.

„Moc nás těší, že se k nám i letos
v létě vydala řada rodin, táborů a vý−
letníků. Přichystali jsme spoustu no−
vinek a velmi lákala výstava 'Daisy
100: Čekárna na neděli' věnovaná
známé ilustrátorce a autorce dět−
ských knížek Daisy Mrázkové.
Kromě hledání tajemství v kuchyni
mohly děti přijít i do ateliéru, experi−
mentovat a objevovat oblíbené vý−
tvarné techniky autorky,“ řekl ředitel
Sladovny Adam Langer.

Daisy 100 začala v květnu a měla
skončit v srpnu. Ale kvůli velkému
zájmu zůstane ve Sladovně do 14. říj −

na. Nejexponovanějším dnem letoš−
ních prázdnin byl 28. srpen, kdy do
galerie přišlo 767 návštěvníků.

„Kromě obvyklého provozu pro−
běhly také dva turnusy oblíbených
příměstských animačních táborů
pod vedením zkušených animátorů
a lektorů, v rámci kterých vznikla řa−
da povedených krátkometrážních
animačních filmů inspirovaných kni−
hou Daisy Mrázkové Co by se stalo,
kdyby…,“ řekl k letním měsícům
lektor z Animária Tomáš Machek.

Kdysi průmyslová budova Sla −
dovny je největším zážitkovým pro−
storem pro rodiny s dětmi v Jiho −
českém kraji. Zabírá přes 2500 met−
rů čtverečních. Letos dostala Sla −
dov na od města provozní příspěvek
14,6 milionu korun. Loni písecká
Sladovna, která je zaměřená na ro−
diny s dětmi, přilákala přes 52 000
návštěvníků. (pru)

Sladovna láme rekordy
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Nabídka vzdělávacích programů pro absolventy
základních škol:
Gymnázium, čtyřleté denní studium zakončené maturitní zkouškou, 
skladba předmětů je všeobecně zaměřena, individuální přístup 
ke studentům, možnost studovat dle IVP. 

Obchodní akademie, čtyřleté denní studium zakončené maturitní 
zkouškou. Zaměření si student vybírá od třetího ročníku.
Toto studium má tato zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo, Počítačová grafika a 3D, 
Provoz diplomatických služeb

Kominík, tříleté denní studium. 
Studium je zakončeno záverečnou zkouškou a získáním výučního listu.

Podnikání, dvouleté denní nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.
Probíhá výuka všeobecných i odborných, zvláště ekonomických předmětů.

Dálková forma studia v rámci dalšího vzdělávání
dospělých: výuka probíhá o sobotách.
Obchodní akademie, čtyřleté studium zakončené maturitní zkouškou
jednotlivá zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo

Podnikání, tříleté dálkové nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.

Předškolní a mimoškolní pedagogika, čtyřleté dálkové studium 
a dvouleté zkrácené studium. Výuka probíhá o sobotách.

Kominík, jednoleté zkrácené studium.  
Studium je zakončeno závěrečnou zkouškou a získáním výučního listu.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu jiného oboru 
nebo maturitní vysvědčení.

Trnkova 125, 345 61 Staňkov
e−mail: bastlova@bean.cz, 

tel.: 773 971 313, www.beanstankov.cz

pro školní rok 2024/2025:

Nová nabídka
vzdělávacích programů

Soukromé Střední odborné školy
a Gymnázia BEAN s. r. o.

Kominík − revizní technik spalinových cest 
– přípravný kurz a zkoušky. 

Výstupem je certifikátpro výkon revizí spalinových cest.
Veškeré informace o studiu také dostanete 

na telefonu 773 971 313. ROZHODNĚTE SE RYCHLE !

Těšíme se na spolupráci s Vámi.
Mgr. Jitka Boříková, ředItelka školy

POZOR NOVINKA!

Přijďte k nám studovat.
Srdečně Vás i Vaše rodiče zveme k návštěvě naší školy, a to nejen na dny

otevřených dveří, ale i na základě osobní domluvy termínu návštěvy.

Dny otevřených dveří:
vždy sobota 9,00 – 12,00 hodin v následujících termínech:

4. 11. 23, 25. 11. 2023, 2. 12. 2023, 13. 1. 2024, 17. 2. 2024
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Milovníci exotiky jásají. Kromě le−
tů do Řecka či Turecka se od pří−
štího roku z nového Mezinárodního
letiště v Plané u Českých Budě −
jovic, které zahájilo provoz v srp−
nu, bude létat i do další navštěvo−
vané destinace – do Egypta. Pra −
videlné lety do severoafrické země
začnou od 2. února do poloviny
května nejspíš jednou týdně. A tím
to nekončí.

„Od léta příštího roku se bude
z Českých Budějovic nově létat asi
také do Bulharska a Tuniska. Našim
cílem bylo dát českobudějovickému

letišti život a provozovat ho tak, aby
ekonomicky dávalo co největší
smysl. Jsem opravdu rád, že se
nám ten cíl daří naplňovat a k oblí−
beným turistickým destinacím, jako
je Turecko a Řecko, kam se létalo
tuto sezonu, můžeme Jihočechům
pro zimní období nabídnout i Egypt,“
uvedl hejtman Jihočeského kraje
Martin Kuba.

Letiště České Budějovice se v lé−
tě stalo šestým v ČR se statusem

civilní mezinárodní letiště. Od té
doby létají linky do turecké Antalye
a na řecké ostrovy Rhodos a Krétu.
Sezonní lety končí nyní v říjnu. Za
tu dobu Čedok z Českých Budě −
jovic přepravil na zájezdy téměř
5000 pasažérů.

„Zájem je velký, z 99 procent jsou
už i všechny zbývající lety vypro −
dány. Zbývá jen pár míst,“ řekla
mluvčí cestovní kanceláře Kateřina
Pavlíková. Velký potenciál je přede−
vším v pozemcích, které k letišti pat−
ří. V budoucnu může areál fungovat
částečně i pro cargo leteckou do−

pravu. Jediným akcionářem společ−
nosti Letiště České Budějovice je
Jihočeský kraj.

Bývalé vojenské letiště zabírá 320
hektarů a stojí tam asi 150 budov.
Nemovitosti vlastní  kraj, v minulosti
areál částečně patřil i Českým
Budějovicím. Kraj a město investo−
valy do areálu téměř dvě miliardy
korun. Stále je ale prodělečné a po−
dle ekonomů je tak každé, kromě 
toho pražského. (pru)

Z Budějovic až do Egypta

Strakoničtí zastupitelé odmítli, aby
do městské teplárny vstoupil stra−
tegický partner. 

Teplárna je stabilizovaná a není dů−
vod akcie prodávat, uvedli zastupite−
lé. Strakonice dostaly nabídku od
inves tiční skupiny Natland, jako s in−
vestorem jednaly také s firmou
Plzeňská teplárenská, která je pro −
pojená s EPH Daniela Křetínského.
Město od léta vlastní v teplárně 100
procent akcií. Posudek, jejž má rad−
nice, vyčíslil hodnotu firmy na téměř
164 milionu korun. Vstup investora
dříve připouštěl místostarosta Rudolf
Oberfalcer, následně otočil. Starosta
Břetislav Hrdlička se ke vstupu inves −
tora jednoznačně nevyjádřil. Při hla−

sování se zdržel v bodu, zda má
město zájem jednat s investory.

„Teplárna stále generuje zisk, je to
továrna na peníze. Doporučuji za−
chovat si stoprocentní vlastnictví,“
dodal místostarosta. Dříve uvedl, že
do teplárny by mohl vstoupit inve−
stor, který by měl menšinový podíl
a většinu v představenstvu.

Zastupitelé také odmítli jednat
o tom, zda by mělo město převádět
akcie teplárny na někoho jiného.

Na konci června vytěsnila tep−
lárna drobné akcionáře. Město
Stra konice v ní tak získalo napro−
stý podíl akcií, drobným akcio−
nářům zaplatilo za akcie kolem
15 milionů.  (pru)

Do Teplárny investor nepůjde
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Jeden z nejdelších horkovodů
v ČR, z Jaderné elektrárny Temelín
do Českých Budějovic, konečně
zahajuje sezónu. S dvouletým sklu−
zem tak horká pára zásobuje část 
jihočeské metropole teplem. Celkem
26 kilometru dlouhý teme−
línský přivaděč pokryje 30
procent potřeby tepla v Bu −
dějovi cích. Půjde až o 800
terajoulů ročně. Temelín by
měl zásobovat třetinu zá−
kazníků teplárny.

„Ročně tak firma uspoří
přes 80 000 tun emisí oxi−
du uhličitého z uhlí, které
nespálí“, řekl temelínský
mluvčí Marek Sviták. Pro

Budějo vice jde o historický moment
a dokončení letité strategické vize
o dodávkách tepelné energie ze
stabil ního a bezemisního zdroje.

„Vždyť o napojení z Temelína se
uvažovalo už při přípravě výstavby

jaderné elektrárny. Zkoušíme a do −
laďujeme společně všechny části
systému a ověřujeme provozní
para metry. Na to naváže zkušební
provoz již s plnými dodávkami te −
pelné energie. Ten by měl pokračo−

vat celou nadcházející
topnou sezonu. Násled −
ně horkovodní napáječ
přejde do standardního
provozního režimu,“
uvedl člen představen−
stva teplárny Mar tin
Žahourek.

Horkovod by měl
800 terajoulů ročně do−
dávat nejméně 20 let.
Teplárna tím udělá prv−

ní výrazný krok k tomu, aby přesta−
la spalovat uhlí. Objem emisí z jeho
spalování klesne díky horkovodu
asi o 30 procent. Horkovod by měl
pokrýt spotřebu tepla přibližně tře−
tiny zákazníků budějovické teplár−
ny, zbytek zajistí městská firma
z vlastních zdrojů.

„V zimě bude do Českých Bu dě −
jovic proudit voda až o teplotě 140
stupňů Celsia, pro zbytek roku bude
stačit teplota 90 stupňů Celsia,“
sdělil Matek Sviták.

Horkovod za 1,7 miliardy korun
ČET původně avizoval na přelom let
2020 a 2021. Staví se od jara 2019.
Realizace má zhruba dva roky zpož−
dění. Důvodem byl krach původní
firmy, která jej měla postavit. Pak
museli energetici vybrat nového 
dodavatele. (pru)

Horkovod z Temelína do Budějovic zásobuje teplem 
30 procent objektů, foto JETE 

Horkovod zahajuje sezónu

4. září se v  prostorách sušické
Sokolovny shromáždilo skutečně
velké množství žákyň a žáků 1. roč−
níků našich studijních i učebních
oborů. Když k tomu připočteme ješ−
tě všechny jejich příbuzné a známé,
kteří je v  tento jejich první den
ve  střední škole doprovodili, není
divu, že jsme se všichni do velkého
sálu téměř nemohli vejít. My jsme
za tuto skutečnost velmi rádi a uví−
táme, pokud se bude obdobná situ−
ace opakovat taktéž v následujícím
školním roce. 
Díky tomu jsme totiž mohli zahájit vý−
uku nástavbového studia v  našem
odloučeném pracovišti v Poštovní ul.
Zatímco učební obory, závislé na ka−
pacitě odborného výcviku, jsou letos
naplněny na  maximum, zvyšující se
zájem o naše studijní obory obzvlášť
vítáme. Neváhejte, seznamte se
s naší školou blíže a vykročte s ná−
mi do života!
Ke vzájemnému „poznávání“ nemusí
přitom docházet pouze v našich bu−
dovách, jelikož budeme navštěvovat
také vybrané burzy škol v Plzeňském
a Jihočeském kraji. Již 3.  října bu−
dete moci zavítat k  našemu stánku
na burze škol ve Vimperku, 24. říj−
na nás pak najdete v  Blatné
a 31. října budeme dokonce přítom−
ni na dvou akcích zároveň, a to
v  Domažlicích a ve  Strakonicích.

Jako již tradičně nebudeme chybět
ani 8.  listopadu na Akademii řeme−
sel v Klatovech. Všechny zájemkyně
a zájemce o vzdělávání v naší škole
však rádi přivítáme přímo v  našem
zázemí, a sice během  dnů otevře−
ných dveří. Hlavní (dvoudenní) ter−
mín se bude konat v  pátek 10.
a v  sobotu 11.  listopadu, kdy pro
vás chystáme řadu zajímavých akti−
vit, jež budou mj. spojeny též se
zmíněným výročím naší školy.
Pakliže se vám však nebude tento
termín hodit, anebo ho z  jakéhokoli
důvodu nestihnete, rozhodně o  nic
nepřijdete! Veškeré potřebné infor−
mace vám totiž rádi podáme i ve

čtvrtek 7.  prosince 2023, anebo
v pátek 12. ledna 2024.
Zároveň si dovolujeme všem připo−
menout stále probíhající fotografic−
kou soutěž VYFOŤ ŘEMESLO 2023
pro žákyně a žáky základních a střed−
ních škol v Plzeňském a Jihočeském
kraji. Více informací se o ní dočtete
buďto na  internetových stránkách
školy, případně na školním instagra−
mu. Můžete si vybrat až 3 ze 7 sou−
těžních kategorií, do nichž přispějete
svou fotografií, přičemž na  vítězné
snímky čekají opravdu zajímavé ce−
ny. Pořizujte pěkné fotografie, ať má
naše porota z čeho vybírat! ☺
Na závěr děkujeme všem za dosavadní
přízeň, jsme velmi rádi, že se o naši
školu zajímáte a dáváte nám toto na −
jevo nejen na sociálních sítích. Zů staň −
te s námi, jsme tu přece pro vás!

Za náborový tým Mgr. Jiří Vlček

Školní rok 2023/2024 začal. Pojďte 
s námi oslavit 130. výročí založení školy!
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sousedůKrátce
od

Omezují službu 
policie

Přestože Vídeň kvůli rostoucí kri−
minalitě už dávno není 1. nejbez−
pečnějším městem v Evropě, zdá
se, že bezpečno bude ještě mé−
ně. Víc než polovina policejních
inspekcí v rakouské metropoli
má totiž omezit své noční služby.
Přitom se ve Vídni stane každý
týden nejméně jedna vražda, ve−
směs jde o pachatele z řad žijí−
cích cizinců. Nově má mít v noci
službu jen 29 z 81 policejních
inspek cí, v plném rozsahu jde
o dosavadní neuralgické body
HauptBahnhoff a Nádraží Pra −
terstern. Personálně obsazeny
budou i všechny další, ale nebu−
dou vyřizovat podání občanů.

Protest kvůli 
turistům

Legendární a pod UNESCO za−
psané městečko Hallastatt, které
ročně navštíví miliony turistů
z celého světa, protestuje.
Přesto že po covidu zelo téměř
prázdnotou, postupem dvou let
doslova přetéká turisty. Proto se
místní, někteří zastupitelé i pro−
vozovatelé služeb brání proti 
náporu lidí. Žádají regulaci počtu
aut, autobusů a lidí, hlavně
v centrální letní sezóně. Jak
a zda se to podaří, ukáže až pří−
ští rok. Do romantického měs−
tečka nedaleko Salzburgu jezdí
ale turisté ze světa i v zimě.
Přínos do městské kasy je při−
tom právě z turismu značný. 

Experimentální archeolog Pavel
Pavel opravil přírodní památku
Kadovský viklan v Kadově na
Strakonicku. Balvan vážící asi
30 tun poškodili v červnu nejspíš
turisté. Ležel sesunutý stranou.
Po mocí dřevěných sochorů a pák
dávali Pavel a jeho pomocníci bal−
van na původní místo, nakonec
použili hydraulickou techniku.

Zajímavostí těžkého balvanu je, že
se mírně kýve. Technik Pavel Pavel
se proslavil, když se mu v roce
1986 podařilo na Velikonočním
ostro vě ‘rozchodit’ obří sochy moai.

„Je to 40 let, co jsme kadovský
viklan nasadili na jeho původní
místo poprvé. Stal se turistickou
atrak cí, chloubou Kadova, je to 

jedna ze zdejších rarit. Jak stoupá
turistický ruch, jezdí sem čím dál víc
lidí,“ řekl Pavel Pavel.

Kámen, jak se kýve a nestojí na
rovině, kýváním sjíždí. Tak časem
spadne přes hranu dolů, někdy 
tomu pomůžou turisté tím, že ho
rozkývají příliš, že až drncá.

„Chce to trošku ohleduplnosti,
aby dělal radost i budoucím gene −
racím,“ řekl Pavel.

Viklan zachraňoval počtvrté. Po −
prvé v roce 1983, pak v roce 1987

se čtyřmi pomocníky a hasiči, zno−
vu v roce 2003.

Viklan je od roku 1985 přírodní
památka. Nachází se asi 200 metrů
od centra obce Kadov. Jde o sou−
kromý majetek, o nějž se stará
Jihočeský kraj. „Věřím, že se najde
cesta, jak zachránit viklan pro ná −
vštěvníky, aby si s ním mohli i zaký−
vat. Moje srdeční záležitost je, aby
se kýval,“ řekl Pavel. Od viklanu 
vede k obci Vrbno šestikilometrová
naučná stezka. (pru)

Pavel Pavel s pomocí pracovníků vrátil kadovský viklan na původní místo.
Foto: Petr Horký

Pavel Pavel opravil viklan
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Hned několik akcí, které budou při−
pomínat 600. výročí úmrtí Jana
Žižky, chystá na příští rok Tábor.
Vzniknout by měl ve spolupráci
s Českou televizí i dokument o hu−
sitském vojevůdci. Další připravo−
vanou akcí je například rekon struk −
ce historické bitvy v Klokotech.

„Výročí úmrtí bude 11. října, ale
snažíme se vymyslet program tomu
věnovaný na celou turistickou sezo−
nu. Chceme se tomu patřičně věno−
vat,“ uvedl táborský starosta Štěpán
Pavlík. Nejvýznamnějším bodem by
měl být 52 minut dlouhý dokument
o Janu Žižkovi.

„ČT by s námi zkusila vytvořit za−
jímavý detektivní životopis, který by
pátral po osudu Jana Žižky. Na natá−
čení by se dal využít i archeoskan−
zen v Trocnově, který byl minulý tý−
den otevřen a věnuje se tomuto
obdo bí. Jsou tam velmi vhodné 
objekty,“ uvedl starosta.

Premiéra dokumentu, na němž by
měl spolupracovat i historik a patrně

největší znalec husitství Petr Čornej,
by měla být 11. října v Táboře.
Kromě toho město chce zřejmě ně−
kdy v červnu nebo červenci rekon−
struovat bitvu z roku 1420. Husité
se při ní dokázali ubránit králov−
ským vojskům, střet nastal krátce
po založení Tábora.

„Rekonstrukce se příští rok ode−
hraje na louce za klokotským hřbi −
tovem nedaleko kláštera. Rádi by−
chom ji připravili do období, kdy bu−
de vrcholit turistická sezona,“ dodal
starosta. Město také uvažuje o tom,
že by v příštím roce uspořádalo
symfonický koncert.

Jan Žižka se narodil v Trocnově
na Českobudějovicku kolem roku
1360. Byl nejvýznamnějším voje−
vůdcem husitů, kteří se postavili 
zejména proti zástupcům katolíků.
Vycházeli z učení církevního refor−
mátora Jana Husa, který byl v roce
1415 upálen poté, co ho církev
označila za kacíře. Žižka zahynul
11. října 1424 u Přibyslavi. (pru)

600. výročí úmrtí Žižky

Počet obyvatel na jihu Čech se za
první pololetí zvýšil o 1592. V re−
gionu k 30. červnu žilo 654 000 li−
dí. Nárůst způsobil hlavně fakt, že
se do Jihočeského kraje lidé při−
stěhovali.

Na jihu Čech se za prvních šest
měsíců roku narodilo 2670 dětí, což
je přibližně o tři stovky méně než ve
stejném období loni. Opět více než
polovina novorozenců byla v nese−
zdaných párech. V kraji pak v prv−
ním pololetí zemřelo 3412 lidí, což
je méně než v loňském prvním polo−
letí. Stěhováním získal kraj 2334
obyvatel, když se do něj přistěho −
valo 6892 lidí a naopak 4558 se
z něj odstěhovalo.

„Na jihu Čech přibylo nejvíc oby−
vatel od ledna do konce června na
Českobudějovicku, na tamním pří−
růstku se podílela hlavně migrace.
Okres tak získal proti konci loňského
roku o 834 obyvatel víc,“ uvedl
Český statistický úřad.

V jednom ze sedmi jihočeských
okresů obyvatelé ubyli, a to na
Českokrumlovsku. Počet obyvatel
tam za první letošní pololetí klesl
o 24. Na jihu Čech uzavřelo sňatek
1171 párů. Naopak 639 párů se roz−
vedlo. Obyvatel České republiky
v prvním pololetí přibylo o 46 000
na 10,87 milionu. Za nárůstem
je zahraniční migrace, zejména
z Ukrajiny. (pru)

Obyvatel je zase víc, ale dětí méně
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Před rokem 2019 mělo podle mé 
intuice strach cca 30% mužů a cca
40 % žen. Dnes je to 45 % mužů
a 55% žen. Z vládního balíč−
ku má strach 81% lidí. 
Strach je emoce,
vzni kající jako re akce
na hrozící nebezpe−
čí a je náš největší
nepřítel. V politic−
kém boji bývá vy−
užíván k ma ni pu −
laci s voliči. 
Za poslední tři ro−
ky se toho změnilo
více než za posled−
ních dvacet let. Podle
mé zkušenosti vzrůstá po−
čet duševně nemocných a agre−
sivita zejména fyzická, která je ne −
přijatelná.
V naší kultuře dříve platilo, že málo
projevujeme na veřejnosti emoce, lidé

měli víc vypěstovanou sebekontrolu.
Ale po roce 2020 to přestalo platit.

Agresivita mezi lidmi stoupá.
Souvisí s napětím, které

se v lidech nastřá da lo
za období pande−

mie a výrazný
podíl ma jí i sou −
časné nepří−
znivé ekono−
mické vlivy,
jako například
zdražování po−

travin, energií,
služeb, válka na

Ukrajině a další.
Břemeno nepřízni−

vých změn, nejistoty
a strachu negativně ovlivňu−

je psychiku spousty lidí. Špatný vliv
na lidskou psychiku mají také nej −
různější dezinformace na sociálních
sítích. V mnohých vyvolávají chaos,

protože je složité a nemožné rozlišit,
co je pravda, co lež, co je dobré a co je
špatné. Proto začali lidé ztrácet důvěru
i v  toho, kdo to myslí a dělá dobře.
Řada z nich řeší situaci nezvládnutého
stresu konzumací alkoholu či drog.
Díky tomu se boří lidské vztahy a lidé
propadají depresím. Je to nekonečný
příběh a zatím nikdo nenašel univerzál−
ní lék na tuto situaci. 
Připomínám moji zkušenost. Na
jednoho negativního
člověka musíme mít
okolo sebe dva po−
zitivní, aby nás ener−
gie toho jednoho 
negativního nestáhla do bláta.
Abychom mohli jít nahoru, radovat se
a být úspěšní, potřebujeme vedle sebe
tři pozitivní. Při stresu máme větší
spotřebu energie, vitamínů a minerálů.
Proto je nutné vitamíny doplňovat
a energii dobíjet z náhradních zdrojů,

což je vše „živé“ (voda, stromy). Viz
https://stanleybradley.eu/navody/
Aby byl náš organismus schopen vše
přijímat, doporučuji aspoň 1 až 2 x
týdně cca 22 minut moji akupresuru
(ruce křížem, zápěstí na zápěstí).
Důležitý je pohyb, aspoň 3 x týdně ujít
cca 10 km. Myslete pozitivně, protože
můžete pozitivní myšlenky zhmotňo−
vat. Nezapomínejte na protistresová
opatření, mezi která patří např. jóga,
návštěva výstav, cestování, realizace

různých koníčků a ji−
né. Potom už stačí
mít se rád/a. Tím

můžete mít rádi i ostat−
ní. Kdo nemá rád sebe,
nemá rád ani ostatní.

Jestliže máte pocit, že
protistresová opatření nezvládnete, je
tady náš „Klub přátel úspěšného a ra−
dostného života“, jehož se může každý
stát členem a my poradíme, jak na to. 

https://www.stanleyshow.eu
Všem přeji hodně zdraví a pohody.

Stanislav Brázda

vzkazuje čtenářům známý psychotronik a vizionář Stanislav Brázda

STANISLAV BRÁZDA
tel. 777 119 600 

606 119 600
stanley.bradley@email.cz 

www.stanleybradley.eu

„Já tvrdím, že strach je
náš největší nepřítel,“

Dalo by se jednoduše říct, že ne−
vděk světem vládne, ale situace je
daleko složitější a má daleko širší
kontext. 

Soukromá společnost chce totiž
na okraji města Český Krumlov roz−
šířit areál energobloku, kde v novém
kotli plánuje spalovat až 80 tisíc tun
odpadu ročně. Přestože má vyrábět
levnější teplo a elektřinu, místní i zá−
stupci radnice jsou proti.

Konkrétně jde o tuhá alternativní
paliva vyrobená z komunálních
a průmyslových odpadů. Okolním
obcím a firmám pak chce firma
nabí zet levnější teplo a elektřinu.
Vedení Krumlova i sousední obec
Přísečná jsou ale proti. „Určitě s tím
nesouhlasím, protože 80 tisíc tun
odpadu nevyprodukuje přece jedno
město, to znamená v tomto případě
– Český Krumlov “ říká Petr Svobo −
da, který bydlí kousek od energob−
loku. Areál stojí v katastru Přísečné.
„Bude to v ovzduší, už teď se tu line
smrad, a to není ta spalovna takhle
funkční. Druhá věc je samozřejmě

doprava, to bude hodně kamionů,
počítám desítky denně,“ říkají míst−
ní občané. Proti záměru společnosti
Car thamus je i vedení obce Pří −
sečná. „Hlavně máme strach ze zá−
pachu a popílku, který z toho půjde.
Také z dopravy, která je už teď
v Českém Krumlově na hraně,“ upo−
zoril starosta Jiří Němeček s tím, že
rozšíření areálu odmítají také zá−
stupci Českého Krumlova.  

„Místní se obávají dovozu odpadu
z jiných regionů, a to také může být
problém,“ upozornil starosta Krum −
lova Alexandr Nogrády.

To však zástupci firmy odmítají 
„K nám se komunální odpad dová−
žet nebude, nejsme klasická velká
spalovna. Jde o tuhá alternativní
pali va vyrobená z komunálních od−
padů,“ vysvětlil Jaroslav Mašek
z představenstva firmy.

O případném rozšíření budou
muset rozhodnout zastupitelé.
Jaké má firma další plány, pokud
to obec a město odmítnou, zatím
neuvedli. (pru)

Chtějí vyrábět levnější energie,
místní i město jsou proti
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CAFÉ CHARLOTTE, zave−
dená firma s dlouholetou
tradicí v horském stře −
disku na Šumavě v Že −
lez né Rudě, hledá posilu
do týmu na pozici servír−
ka/ číšník. Nabízí me sta−
bilní pracovní poměr
v celoročním provozu,
ubytování zdarma a jídlo
za 50%. Požadu je me
pou ze spolehlivost, nad−
šení učit se nové věci
a základní znalost ně−
meckého jazyka. Praxe
v oboru je výhodou, niko−
li podmínkou. Mzda 40
tis. za 15 dní práce. Více
informací na tel.
602486490. RR 23797

CAFÉ CHARLOTTE, zave−
dená firma s dlouholetou
tradicí v horském středi−
sku na Šumavě, hledá
posily do týmu na pozici
cukrář/cukrářka. Nabízí −
me stabilní pracovní po−
měr v celoročním provo−
zu, ubytování zdarma
a jídlo za 50%. Požadu −
jeme pouze spolehlivost
a nadšení učit se nové
věci a dále se vzdělávat.
Praxe v oboru a základní
znalost německého jazy−
ka u obsluhy je výhodou,
nikoli podmínkou. Tel.
725835555. RR 23798

NOČNÍ KLUB DANDY
v Klatovech−Lubech přij−
me společnice od 18 let.
Možno i formou brigády
v týdnu nebo jen víkendy.
Bezplatné ubytování,
slušné výdělky. Tel.:
604445413. RR 23755

NOVOU nepoužívanou
kulovnici cal. 30−06
Spring field s výraznou
slevou s náboji, s pro −
tiskl. řemenem, lištou,
obal., zdrav. důvody. Tel.:
603158092.

ZAPLATÍM min. 25.000
Kč i více za každou st.
pivní lahev s nápisem:
Chotiměř, F.Z.B Mauth,
Stubenbach, Klečka, Vr −
hel, Petermichl, Jaro lím,
Šubrt, Dollanský a mno −
ho dalších po domluvě!
Tel. 603158092. 

SBĚRATEL koupí staré
obrazy a jiné starožit −
 nosti. Solidní jednání.
Tel.: 608979838, E−mail: 
v l a d i s l a v. s o u c e k @
seznam.cz . PM 23028

KOUPÍM tento typ křesel
a starožitný nábytek 

a nábytek do roku 1980.
Stav nerozho du je. 
Stačí napsat SMS 

či prozvonit, ozvu se. 
Tel.: 776599696 

a email.:
 slavoj.pikovice@ 

seznam.cz. 
Děkuji :) RR 22071

KOUPÍM tento typ křesel.
Chromový a trubkový 
nábytek, gauče, noční

stolky. Stav nerozhoduje. 
Stačí napsat SMS či 

prozvonit, ozvu se. Tel.:
776599696 a email.:

slavoj.pikovice@
seznam.cz. 

Děkuji :) RR 22070

SPECIALISTA koupí gra−
mo se zesilovačem (tu −
ne  rem) na jednom pane−
lu, stahovými potencio−
metry + 2x repro. Dobrý
stav nutný. Nabídky zasí−
lejte na adresu redakce
– moc děkuji. RR 23721

KOUPÍM tento typ židlí,
tento typ komod, 

starožitný nábytek 
a nábytek do roku

1980. Stav nerozhoduje.
Stačí napsat SMS

či prozvonit, ozvu se. 
Tel.: 776599696 a email.:

 slavoj.pikovice@
seznam.cz. 

Děkuji :) RR 22072

MÁTE doma nábytek
a chr o  mový trubkový ná −
by  tek, křesla a nevíte co
s nimi?? NÁBYTEK do ro−
ku 1980 a sta ro žitný náby−
tek a bytové doplňky (lust −
ry, lampy apod.) zdar ma
odve zu, vy   kou pím, zpro−
středkuji prodej – za od−
voz. Tel. 608887371 / 
E−mail: nabytek1980@
seznam.cz Stačí napsat
SMS nebo prozvonit.
Odpo vím. RR 22073

VÝKUP starých peřin.
Tel.: 606514445. PM
23009 

PRODÁM 5 ha lesa. 
Zn. Klatovsko. Tel.:
777360050. PM 23082

Převedu záznamy z vide−
okazet na flešku nebo
DVD, levně. Tel. 777 554
484

KOUPÍM Škoda 110R,
Rapid, Garde. Stačí 
SMS – zavolám. Tel.
603535061.

JEŠTĚ jste nenašla toho
pravého? Rádi Vám
pomů žeme najít partne−
ra v Bavorsku. www.
vdejsedobavorska.cz
nebo 702891012.

NABÍZÍM společné byd −
lení osamělé ženě, ne−
kuřačce, abstinentce,
která by chtěla žít v by tě
2+1 v Plzni s osamě−
lým 64letým mužem,
abstinentem, nekuřá−
kem. Na bí zím dvě mož−
nosti bydlení podle vol−
by ženy: buď trvalý spo −
lečný život jako partne −
ři, nebo pla cený podná−
jem za po lovinu aktuál−
ních nákladů na bydlení.
Já upřednostňuji par−
tnerský život. Bližší 
informace při setkání
v Plzni. RR 23449

37/185 NEKUŘÁK, bez−
dětný, rád by se sezná−
mil s  dívkou výhradně
od 16−19 let, ne starší
ženy. Mám rád cesto −
vání, kulturu a vím, co
od ži vota chci. Tel.:
604969788. PM 23045 

58/180 Martin naháč,
hledá pohodářku. Tel:
607 467 062. PM 23079 

ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE

PRODÁM použitou ná −
drž na vodu IBC kon −
tejner 1000 litrů. K od−
běru v Klato vech. Vho d   −
 né na vodu pro stavbu.
Cena: od 1.150 Kč.
Na výběr z ví ce kusů.
Pěk né čis té zánovní 
od 1.500 Kč. Tel.:
722660668. RR 22846

SBĚRATEL koupí sta−
ré motocykly ČZ, JA−
WA, OGAR, skútr ČZ,
moped STADION i jiné
značky, kompletní
i ne kompletní, torza,
rámy, motory, blatní−
ky, staré technické
průkazy a jinou tech−
nickou dokumentaci
aj. Přijedu a zaplatím
na místě. Nabídněte,
určitě se domluvíme.
Telefon: 603237242,
e−mail: flemet@
seznam.cz. RR 23001

PROVÁDÍM zednické
práce – omítky, malíř−
ské práce, kompletní
re konst rukce bytového
jádra, obklady, dlažby,
bou ra cí práce a další
práce dle domluvy.
Stra ko nice a oko lí do
40km. Ro zum né ceny.
Tel.: 721757399. RR
23019

Další číslo

Jihočeského
rozhledu

vyjde 30. 10. 2023

JAWA, ČZ, STADION,
MA NET a jiné… Kou −
pím staré českosloven−
ské mo to cykly všech
značek, v ja kémkoliv
stavu i jed not livé díly.
Přijedu ihned, platím
ihned v hotovosti. Sluš −
né a férové jednání.
Tel.: 607946866. E−mail:
k l s p @ s e z n a m . c z .
RR 23088

Z A P L A T Í M
min. 20.000 Kč za každou
starou pivní lahev s ná −
pisem: Klečka, Dolla n ský,
Petrmichl, Gotz, Stuben −
bach, Ja ro lím, Pauli, Še −
besta, Me lan, Kolinec,
Maš tov ský, Plánice, Kun −
dra titz, Le šer, Šubrt, Ma −
čice, Wat zlawick, Vrhel,
Čejna atd. Koupím i ce−
lou sbírku lahví. Tel.:
606245515. RR 23034

ÚDRŽBA ZAHRAD, 
ČIŠTĚNÍ ZÁMKOVÉ 

DLAŽBY,
PALIVOVÉ DŘEVO,

SEKÁNÍ TRÁVY, 
STŘIH ŽIVÝCH PLOTŮ, 

RIZIKOVÉ KÁCENÍ, 
PLOŠNÉ VÝŘEZY, 

ŠTĚPKOVÁNÍ,
SÁZENÍ STROMŮ
tel.: 728 70 90 70 

www.kacim.cz RR 23130

Nenechte si ujít 
5. Festival panenek, 

který se uskuteční
v Hotelu Continental

v Plzni ve dnech 
14. – 15. 10. 2023. 

Více informací a vstu pen ky
k prodeji najdete na

www.festivalpanenek.cz
PM 23077

ONLINE 
PSYCHOLOGICKÉ

PORADENSTVÍ
Individuální, párové. 

www.
psychologie−parma.eu

Tel.: 606488626.
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Uzávěrka řádkové inzerce je 20. října 2023

50 Kč (bez DPH) jeden řádek
– počet úhozů na řádek včetně mezer = 30

KOMERČNÍ 
ŘÁDKOVÝ INZERÁT: 

Měsíčník rozšiřovaný zdarma 
do domácností
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Patrně jediný parní motocykl
v Evropě mohou lidé vidět v Tá −
boře. Stroj sestavený podle dobo−
vé inspirace je vystavený v pasá−
ži Atlantis. Jeho odhadovaná hod−
nota je přibližně milion korun, ale
reálná cena je prý nevyčíslitelná.

„Všechny bude zajímat hodnota
motocyklu. Ale ona se dá
velmi složitě určit, protože
to je srdeční záležitost.
Když něco děláte ze svého
osobního zájmu, jste nad−
šenec, tak prostě nepočítáte
koruny, protože by se to ne−
vyplatilo,“ uvedl jeden z au −
torů projektu Jiří Navara

Parní motocykl sestrojil
konstruktér Ladislav Šedi −
vý. Trvalo mu to pět let. Šedivý měl
motocykl doma a Navara se do−
mnívá, že je škoda, když si lidé ta−
kový exponát nemohou prohlížet.

„Mě to nadchlo a mrzelo mě, že
je motocykl zastrčený někde v kůl−
ně. Krásné věci je třeba dávat na
odiv všem. Protože jsem toho ná−
zoru, že když vytváříme hezký pro−
stor kolem sebe, tak se nám lépe
žije. Podle mě ideální město pro žití
je to, kde je plno krásných věcí,

kde se nám dobře prochází, kouká−
te se na hezké věci, napijete se do−
bré kávy a tak dále,“ uvedl Navara
a  dodal, že Šedivý v minulosti 
sestavil i parní automobil.

Parní motocykl je pojízdný,
zvlád ne najednou urazit vzdálenost
přibližně 20 kilometrů. Motor lze

natlakovat na osm atmosfér a ma−
ximální rychlost je přibližně 30 kilo−
metrů za hodinu. Navara dodal,
že v dnešní době je podobný stroj
celkem raritou.

Autoři projektu dlouho pátrali
po tom, zda jde skutečně o jediný
stroj svého druhu v Evropě. Ne −
získali žádnou informaci, že by
někdo jiný parní motocykl na kon−
tinentu měl. Ale úplná jistota ne−
existuje.

Jediný parní motocykl v Evropě
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